

«РИ» № 4/2018

Тема номера: 15 лет возрожденному изданию. По страницам журнала

Theme of the issue: The 15th Anniversary of the Revived Magazine.

Leafing Through the Pages

*Ирина Шуманова*

**Несколько эпизодов из жизни Сергея Судейкина. По материалам выставки в Третьяковской галерее**

Богатейшее собрание рисунков, акварелей, пастелей, хранящееся в Третьяковской галерее, время от времени выходит на свет посредством выставок, систематически организуемых сотрудниками отдела графики XVIII – начала XX века. С 23 ноября 2018 по 19 мая 2019 года посетители музея ждут «Арлекины Серебряного века». Экспозиция с таким названием объединила в одном пространстве работы трех известных мастеров – Сомова, Сапунова и Судейкина. В их творчестве и судьбе идея театрализации жизни и тема Арлекина получили наиболее последовательное и совершенное воплощение. По мнению автора статьи, куратора выставки, ее проведение стало возможным благодаря недавно пополнившим собрание Галереи произведениям Сергея Судейкина. Эти работы представлены в данной публикации.

*Irina Shumanova*

**Some Episodes from the Life of Sergey Sudeikin. Following an Exhibition at the State Tretyakov Gallery**

The Tretyakov Gallery's rich collection of drawings, watercolors and pastels occasionally comes to light via regular exhibitions conducted by the Department of 18th – Early 20th Century Graphics. From November 23, 2018 to May 19, 2019, the visitors of the museum will have a chance to see the exhibition Harlequins of the Silver Age that encompasses the works of three renowned masters – Somov, Sapunov and Sudeikin. The idea of the theatricalization of life and the theme of the Harlequin had been most fully and consistently embodied in their creative and personal lives. According to the author of this article, who is the curator of the exhibition, it became possible thanks to Sergey Sudeikin's works, which have supplemented the collection of the gallery and which are presented in this publication.